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Преображен-
ският полк -
визитната
картичка на

руската армия
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САЩ свикват среща без
следа от демокрация

Изобретиха експлозивна
мрежа срещу дронове



Стратегическо партньорство
между Русия и Виетнам

На 1 декември в 16 ч. по местно време в Якутск, на площад "Ленин", грейнаха светлините на първата в Русия новогодишна
елха. Празничен салют освети небето над столицата на Якутия.  За зрителите тържеството бе показано по телевизионните
канали НКВ "Саха", "Якутия 24" и социалните мрежи. Жителите на Якутия получиха поздравление от Дядо Мраз от Велики Устюг.
"Днес от Якутск, от Якутия, започва зимата. По стара и добра традиция на нашия фестивал "Зимата започва от Якутия" ние с
Чъсхаан (приказен персонаж в Якутия, Властелин на Студа) даваме старт на светлините на новогодишните елхи по цяла Якутия.
От тук светлините на новогодишните елхи ще се разлетят по цялата наша огромна страна", каза главата на Якутия Айсен
Николаев, който излезе в ефир от Царството на вечната замръзналост. Същия ден грейнаха светлините и на главната градска
елха на площад "Орджоникидзе". Кметът на Якутск Евгений Григориев пожела на столичани здраве и бодрост на духа.

По-нататъшното разши-
ряване на НАТО и прибли-
жаването на военната ин-
фраструктура на блока в
близост до руските грани-
ците е неприемливо, пре-
дупреди Владимир Путин на
церемония по връчване на
акредитивните писма на 20
нови чужди посланици в
Москва. "Опасността по на-
шите западни граници неп-
рекъснато нараства. В та-
кава ситуация ние предп-
риемаме адекватни воен-
но-технически мерки. Ние
обаче не заплашваме ни-
кого и да бъдем обвинява-
ни в обратното е най-мал-
кото безотговорно, както
се казва, това означава да
се прехвърля от болната
глава на здравата", заяви

президентът.
Той подчерта, че Русия

вече не вярва на западни-
те партньори, защото те са
доказали, че не държат на
думата си. Затова Москва
ще иска да й бъдат пре-
доставени надеждни и дъл-
госрочни гаранции за си-
гурност. "В диалога със
САЩ и техните съюзници
ще настояваме за постига-
не на конкретни споразу-
мения, изключващи всякак-
во по-нататъшно придвиж-
ване на НАТО на изток и
разполагането на заплаш-
ващи ни оръжейни систе-
ми в близост до територи-
ята на Русия. Ще подчер-
тая: на нас са ни нужни
именно правни, юридичес-
ки гаранции", категоричен

бе руският президент. Той
допълни, че Русия не пос-
тавя никакви особени ус-
ловия. Позицията на Моск-
ва е, че интересите на
всички държави трябва да
бъдат отчетени и защите-
ни. "Русия е заинтересова-
на в изграждането на кон-
структивно взаимодейст-
вие, в развитието на рав-
ноправно международно
сътрудничество. Това е
главният постулат на рус-
ката външна политика. На-
дявам се, че ще предадете
този сигнал на ръководст-
вата на вашите страни", за-
яви Путин пред чуждите
посланици.
Същевременно ръковод-

ствата на някои от тези
страни - в лицето на Съ-

вета на външните минист-
ри от НАТО, се състезава-
ха на заседанието си в Ри-
га да плашат Европа с "рус-
ка агресия", а Русия - с
"безпощадния отговор" на
алианса. "Русия не може да
претендира за национални
интереси", заяви генсекът
на пакта Йенс Столтенберг,
а шефът на британската
дипломация Лиз Трас в пъл-
но бойно снаряжение нап-
рави демонстративна раз-
ходка край руската грани-
ца. Свидетели сме на пъл-
на деградация на междуна-
родните отношения, заяви
Сергей Лавров в изказва-
не пред Съвета на феде-
рацията. Според него това
се дължи главно на стре-
межа на Запада да се на-
месва във вътрешните ра-
боти на други страни и да
постига целите си по си-
лов път.    /"Русия днес"/

В Софии состоялись знаковые
для соотечественников события

Стр. 5

Поздравление Патриарха Кирилла
Румену Радеву             Стр. 12

Верный раб
великорусской
словесности
Стр. 8

Дмитрий Лихачёв: счастливые и
несчастные дни             Стр. 9

Путин предложи преговори за постигане
на твърди гаранции за сигурността

6 декабря в 18.30 представи-
тельство Россотрудничества в

Болгарии приглашает на торжест-
венное открытие фотовыставки

"Воин. Миротворец. Молитвенник",
которое состоится в Мраморном
зале Русского дома в Софии

(РКИЦ, София, ул. Шипка №34).
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Ñàíêöèèòå ñà íîíñåíñ è äåìîäå,
à äîáðèòå íè îòíîøåíèÿ ñ Ðóñèÿ
íÿìàò àëòåðíàòèâà
Проф. Светлана Шаренкова

Много кризи се стовариха вър-
ху глобалния свят и върху Евро-
па. А върху България тези кризи
бяха подсилени от трикратните
парламентарни избори само за го-
дина и наследството от корупция,
хаос и некомпетентни управленс-
ки решения на трите мандата на
ГЕРБ. За радост, от средата на
годината България се управлява
от служебния кабинет, назначен
от президента Румен Радев. Този
кабинет направи ключови стъпки
към прозрачно управление, бор-
ба с корупцията и разкриване на
фрапиращите корупционни афери
на предишната власт, стабилност
и функциониране на държавност-
та и институциите, провеждане на
честни избори, балансирана вън-
шна политика, гарантиране на со-
циалните политики и защитата на
гражданите. И все пак, на държа-
вата й трябват парламент и редо-
вен кабинет, за да може започна-
лите промени да бъдат гаранти-
рани законодателно и да станат
необратими.
Оптимизъм създава начинът, по

който политическите сили подхо-
диха към съставянето на прави-
телство - публични преговори по
сектори, в които всяка партия из-
разява своята визия за бъдеще-
то и се стиковат програмните на-
мерения на отделните партии. Та-
ка се прави в Европа - пример
Германия, където вече над два
месеца се готви детайлно коали-
ционно споразумение. С немска
пунктуалност в стотици страници
ще бъдат уточнени и най-малки-
те детайли от програмата на бъ-
дещото управление.
Отново оптимизъм вдъхва прог-

рамата на БСП, с която левицата
заяви своите "червени линии" в
сферата на външната политика.
В тях, наред с ангажимента да
сме лоялен член на ЕС и НАТО и
да развиваме стратегическите си
отношения с Китай, е заявено ка-
тегорично - ангажимент за нор-
мализация и развитие на отно-
шенията с Русия, за намаляване
на напрежението в региона на
Черно море и най-важното - да
се работи за поетапна отмяна на
антируските санкции.
Ангажиментът по отношение на

санкциите е в изпълнение на еди-
нодушното конгресно решение на
БСП от 2014 г. срещу антируските
санкции, което е и волята на соци-
алистите и симпатизантите на БСП,
но и на 80% от обществото ни.
Но то е и израз и на модерност-

та и адекватността на визията за
външна политика. От десетилетия
е видно, че режимът на санкции
(независимо дали става дума за
Куба, Иран, Ирак, Сирия, Русия,
или която и да е друга  държава) е
неработещ и несправедлив. Нера-
ботещ е, защото санкциите, наме-
сата във вътрешните работи, на-
тискът една независима държава
да приеме силово и подчинено чуж-
ди решения и модели на развитие
задължително минират диалога и
усилват противопоставянето, не ре-
шават проблема, заради който са
наложени. Създава условията за
хегемонизъм (а днес е пределно
ясно - еднополюсният свят безс-
лавно приключи и в сила е новият
многополюсен световен ред!), ге-
нерира и разделителни линии в
международните отношения. А се-
га не е време за разделение, а за
диалог между държавите, провеж-
дан с уважение към техния суве-
ренитет и традиции. Защото кри-
зите ни връхлитат една след дру-
га: пандемия, терор, миграция,
енергийна, климатични промени и

природни бедствия. Тези проблеми
се решават съвместно и с разби-
рателство, а се изострят, ако ня-
кой от глобалните играчи от инат
или злоба блокира диалога! Затова
и играта на санкции, и дрънкането
на оръжие в близост до границите
на велика Русия е неефективно, де-
модирано и вредно!
Именно днес на България най-

много приляга да е мостът между
Европа и Русия, както визионерс-
ки го предлага БСП. Историята ни
го обуславя - свързват ни славя-
но-православният цивилизационен
модел, кирилицата, Освобождени-
ето, взаимноизгодното партньор-
ство през ХХ век, многобройните
човешки и духовни контакти. Шан-
сът на България е да бъде глас
на разума и диалога в отношения-
та с Русия. Вредно е елитите ни
да пригласят на морално банкру-
тиралите ястреби. Ето защо т. нар.
руска тема е исторически шанс
за България да играе реална и по-
лезна роля в Европейския съюз!
С Русия ни свързват история, кул-

тура, вяра, традиции. Но огромен е
потенциалът и на прагматичните, на
икономически връзки - кризата по-
каза и на Европа, и на България,
че без енергийно партньорство и
дългосрочни договори за руски газ,
нефт и ядрено гориво ни чакат ог-
ромни икономически и социални
проблеми. Че без АЕЦ "Белене" или
нова ядрена мощност затъваме в
енергийно бедствие. И че Русия е
надеждният енергиен партньор, до-
като САЩ изоставиха съюзниците
си от ЕС и продаваха своя втечнен
газ на максимални пазарни цени в
други части на света. Повече от яс-
но е - провалът под външен натиск
на "Южен поток" бе изгубен исто-
рически шанс за България. В при-
родата, геополитиката, в енергети-
ката няма празно пространство -
друг ще се възползва. Алтернати-
вата е - зима на студено, социални
бунтове, връщане на качеството на
живота ни десетилетия назад… Да-
но това е урок за всички бъдещи
управляващи! И дано един ден се
появи ниша за нов стратегически
енергиен проект между България и
Русия, който ще отстояваме и реа-
лизираме докрай.
Вярваме, че новото правителст-

во, оглавявано от една центрист-
ка сила - "Продължаваме промя-
ната", която не е заразена с ан-
тикомунизъм и русофобия, и с при-
съствието на левицата, ще гаран-
тира нормализация и градивно
развитие на връзките с Русия.
Знак за това бе и доброжелател-
ният тон на приветствията, отпра-
вени от руския президент Влади-
мир Путин и от Патриарха на Мос-
ква и цяла Русия Кирил към пре-
зидента Румен Радев след триум-
фалната му победа за втори ман-
дат. Неслучайно президентът Ра-
дев не само възстанови преди 3
години диалога с Москва на най-
високо ниво, прекъснат от близо
десетилетие при управлението на
ГЕРБ, но и се прояви като лидер,
използващ инструментариума на
политиката на реалностите - Крим
днес е руски, защото над него се
вее руското знаме (по волята на
97% от гражданите, изразена на
референдум), с Москва е нужен
диалог, а не безполезен натиск и
санкции.
Всичко - историята, държавни-

те дела, икономиката, духовност-
та -  ни показва, че добрите отно-
шения с Русия са ключова част от
нашия национален интерес и тях-
ното градивно, интензивно и праг-
матично развитие няма алтерна-
тива! Дано днешните политици най-
сетне станат държавници и зара-
ботят за България!

Ëóêàøåíêî èçÿâè
æåëàíèå äà ïîñåòè Êðèì

Â Ñîôèÿ ïðåäñòàâèõà äâóòîìíèê íà Äîñòîåâñêè

Визитата на президен-
та на Беларус в Крим ще
означава, че страната
му признава полуостро-
ва като част от Русия,
заяви в четвъртък пред-
седателят на регионал-
ната културна автономия
"Белорусите на Крим"
Роман Чегринец. На 30
ноември беларуският ли-
дер заяви, че иска да по-
сети Кримския полуост-
ров като започне от Се-
вастопол, като знак на
признание на Крим ка-
то част от Русия. Ден
след това официалният
представител на Кремъл
Дмитрий Песков отбеля-

за, че няма съмнение,
че президентът на Ру-
сия Владимир Путин и
Александър Лукашенко
ще се договорят и ще
посетят Крим.

"Де факто Крим е
признат от Беларус още
през 2014 г. и сега ос-
тава да се сложи фи-
налната точка. Това ще
стане в момента, кога-
то Александър Григори-
евич посети Крим", под-
черта Чегринец, цити-
ран от РИА "Новости. Той
уточни, че беларуската
общност не веднъж е
канила Лукашенко на
полуострова. Сега кон-

кретната покана е за
юбилея на беларуския
поет Максим  Богдано-
вич на 9 декември.
По повод желанието на

Лукашенко украинският
външен министър Дмит-
рий Кулеба заплаши Бе-
ларус, че ако Минск
официално признае
Крим за руски, Киев ще
действа "по пълна прог-
рама". На свой ред зам.-
държавният секретар на
САЩ по политическите
въпроси Виктория Ню-
ланд добави, че САЩ са
обезпокоени от планове-
те на Лукашенко да по-
сети Крим.

Страницата подготви
екип на вестник
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Ìîðñêè ïîìåí "Àäìèðàëúò è ìîðåòî"

Директорът на издателство "Захарий Стоянов" Иван
Гранитски, проф. Светлана Шаренкова, посланик Елеонора
Митрофанова, архимандрит Вассиян /Змеев/ и
председателят на ПП АБВ Румен Петков

На 23 ноември в рам-
ките на поредицата от
събития, посветени на
200-годишнината от рож-
дението на Ф. М. Дос-
тоевски, в Национална-
та библиотека "Св.св.
Кирил и Методий" в Со-
фия се откри тематична
изложба. В рамките на
събитието, посветено на
великия руски писател
Фьодор Достоевски, се
състоя и представяне на
двутомника "Дневник на
писателя. 1873-1881" на
български език, изда-
ден от издателство "За-
харий Стоянов".
На събитието присъс-

тва извънредният и пъл-
номощен посланик на
Руската федерация в Ре-
публика България Е. В.
Митрофанова, пълно-
мощният министър Ф.С.
Воскресенски, предста-
вителят на Патриарха на
Москва и цяла Русия ар-
химандрит Васиан (Зме-
ев), председателят на
Форум "България-Русия"
проф. Светлана Шарен-
кова, председателят на

ПП АБВ Румен Петков и
др.
В приветственото си

слово посланикът на Ру-
сия в България Е.В.
Митрофанова припомни,
че настоящата година е
обявена от ЮНЕСКО за
Годината на Достоевски.

Ръководителят на руска-
та дипломатическа ми-
сия благодари на орга-
низаторите на събитие-
то и изрази надежда за
по-нататъшно сътрудни-
чество между Москва и
София в областта на
културата.

Георги Георгиев

Така военните моряци
от запаса към Столич-
ната организация на Съ-
юза на офицерите от за-
паса и резерва нареко-
ха помена за адмирал
Иван Добрев - 6 месе-
ца от неговата кончина.
Адмиралът остана наве-
ки свързан с морето в
живота и след смъртта.
По негово желание той
няма земен гроб. Негов
вечен дом е Варненския
залив на Черно море и
небето над него. Прахът
му беше хвърлен на 15
юни 2021 г. от военната
корвета "Бодри". Душа-
та му се обезсмърти в
обителта на Бога с тре-
зубеца - Нептун.
Като воден басейн за

6-месечния помен за-
пасните военни моряци
в София избраха езе-
рото Ариана и заведе-
нието със символично-
то име "Старецът и мо-

рето". Там се проведе
кратък ритуал. Памет-
но слово за адмирал
Иван Добрев беше про-
изнесено от капитан І
ранг от запаса Георги
Методиев. Той отбеля-
за огромните заслуги на
адмирал Добрев за из-
граждане на разноро-
ден и боеспособен
Български военномор-
ски флот.
Благодарение на ви-

соката си морска и ко-
мандна подготовка в
Ленинградската морска
академия той още от
учебната скамейка е
назначен за командир
на първия ескадрен ми-
ноносец на България,
получен от СССР. Из-
раства като морски ко-
мандир и адмирал. Зна-
чителен е неговият при-
нос за развитието на
морска България и на
град Варна в съвреме-
нен морски център на
корабостроене, кора-

боплаване, индустриа-
лен и туристически
град. Полага постоянни
усилия за обучаването
в морското дело и въз-
питанието на редица по-
коления военни моряци.
Адмирал Добрев рату-

ваше за мирно Черно
море, за приятелство и
сътрудничество със съ-
ветския Черноморски
флот.
Последва морски ри-

туал - в езерото бяха
хвърлени два венеца, а
така също много цветя
от присъстващите на по-
четното събитие.
Беше обявено предло-

жението на 15 юни вся-
ка година да се отбеляз-
ва Паметен ден за ад-
мирал Иван Добрев, кой-
то да се превърне в тра-
диция за бъдещи поко-
ления военни моряци.
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Äÿäî Ìðàç òðúãâà îò Âåëèêè
Óñòþã íà ïúòåøåñòâèå ñ âëàê

Ïðèñïîñîáÿâàò "Ñïóòíèê"
êúì íîâèÿ ùàì "îìèêðîí"
Първият етап по съз-

даване на нова вакси-
на всъщност е "пренас-
тройване" на препара-
та към новия щам. С то-
ва са заети лаборато-
риите от десетина дни
насам, поясни ръково-
дителят на Научноизс-
ледователския център
по епидемиология и мик-
робиология "Гамалея"
Александър Гинзбург.

"Научният център не
работи по нова ваксина
срещу "омикрон", а са-
мо по настройване на
ваксината към новия
щам, такива манипулации са направени и за предходните
щамове на коронавируса - поясни Гинзбург, цитиран от РИА
"Новости".  Тези "заготовки" се съхраняват в хладилника на
центъра и при необходимост на тяхна база ще се разработ-
ва съответният вариант на ваксината, каза ученият.

"Заготовките" ще се използват, ако е доказано, че пре-
дишният състав на ваксината е "остарял" и вече не защи-
тава от новия вариант на вируса. Засега се смята, че
"Спутник V" и "Спутник Лайт" са достатъчно ефективни и
срещу новия щам "омикрон", както беше по-рано с вари-
анта "делта". Същевременно процесът, който се полага
"по протокол" за адаптация на ваксината към новия щам,
вече в ход.

"Не става дума за разработка на нова ваксина. Когато
се появява нов щам, ние винаги синтезираме тази после-
дователност, вкарваме я в аденовирусния вектор и съх-
раняваме в хладилник. Това е само синтезиране, колкото
щамове имаше, толкова пъти ние правехме това", каза
Гинзбург.
Всяка мутация на вируса е по-заразна, отколкото пред-

ходната - това е закон на еволюцията, каза експертът
доктор Александър Мясников пред РИА "новости". Ако чо-
век се е ваксинирал срещу "делта" и защитата му е 60-
70%, за "омикрона" ефектът ще е 20-30%. Следователно
защитата трябва да се подсили с бустерна доза. Необхо-
димо е също корекция на ваксините и учените вече рабо-
тят по този проблем. Според експерта не бива да се
паникьосваме заради новия щам, защото е възможно при
висока заразимост, болестта да протича по-леко.

В деловата програма на
XI международен форум "Ар-
ктика: настояще и бъдеще",
който се провежда от 2 до
4 декември в Санкт Петер-
бург, има две пленарни за-
седания на Арктическия съ-
вет. Първото се състоя в
столицата на Ямал Салехард
в смесен формат поради
пандемията. Проблемите на
екологията, промените в
климата по високите шири-
ни, както и качеството на
живота на коренните малоб-
ройни народи бяха предмет
на обсъждане в Салехард.
На пленума се събраха
представители на Арктичес-
кия съвет /осем страни/, 6
организации на коренните
народи на Арктика, шест ра-
ботни групи и 38 държави и
организации наблюдатели.

"На това съвещание аз го-
ворих за специалния доклад,
посветен на въпросите на
развитието на традиционна-
та стопанска дейност на
представителите на малоб-
ройните народи на Севера
и развитието на местната
икономика. Това е много го-
лямо мероприятие в рамки-
те на председателството на
РФ в Арктическия съвет, къ-
дето се решават въпросите
на бъдещето, на устойчиво-
то развитие на Арктика ка-

Íà ßìàë ñå ïðîâåäå ïëåíàðíî çàñåäàíèå
íà Àðêòè÷åñêèÿ ñúâåò

Преди 25 години осем държави, част от територията
на които е зад Полярния кръг, създават нова междуна-
родна организация. Наричат я Арктически съвет. По
това време все още тези територии не са се възприе-
мали като геостратегически регион, а по-скоро като
периферия. За четвърт век обаче нещата са промене-
ни. Експертите започват да говорят за Арктика едва ли
не като за главна арена на международно сътрудничес-
тво и взаимодействие. Но и като противопоставяне, вклю-
чително военно.
През май 2021 г. в Рейкявик министърът на външните

ралоти на Исландия Тордарсон предаде на Сергей Лав-
ров церемониалното чукче, което символизира начало-
то на двегодишното председателство на Русия в Аркти-
ческия съвет.

На форум в Санкт Петербург отчитат резултатите
от председателството на РФ на организацията

то регион. Важно е да се
чуе гласът на коренното на-
селение на Севера и него-
вото мнение при вземането
на решения за устойчивото
развитие на Арктика", каза
специалният представител
на Руското председателст-
во в Арктическия съвет по
въпросите на коренното на-
селение Михаил Погодиев.
Губернаторът на Ямал

Дмитрий Артюхов приветст-
ва участниците в пленарно-
то заседание.
В Санкт Петербург пред-

ставителите на страните от
Арктическия регион обсъж-
дат международното сътруд-
ничество и отчитат резул-
татите от председателство-
то на РФ в Арктическия съ-
вет за 2021 г. "Арктически-
ят съвет е успешна инсти-
туция, благодарение на ко-
ято се развива регионално-
то сътрудничество, а като
цяло обстановката в Аркти-
ка остава благоприятна и
предсказуема. Интересите
на участниците до голяма
степен съвпадат, дискусии-
те в Съвета се провеждат
професионално. Всички въп-
роси се решават с консен-
сус и в духа на добрата во-
ля. Същото може да се ка-
же и за атмосферата на фо-
рума "Арктика: настояще и

бъдеще", сподели Антон Ва-
силиев, вицепрезидент на
Асоциацията на полярници-
те /АСПОЛ/, която е орга-
низатор на форума, предсе-
дател на комисията на АС-
ПОЛ по международно сът-
рудничество, извънреден и
пълномощен посланик на
РФ.
На форума високопоставе-

ни чуждестранни гости и до-
макините обсъждат въпро-
си за формиране на общи
приоритети на дейността в
Арктика, укрепване на меж-
дународното сътрудничество,
провеждане на съвместни
проекти по опазване култу-
рата на коренните народи,
на традиционните стопански
форми и екологията, достъп-
ността до ресурсите на Арк-
тика и развитието на Север-
ния морски път. Във фору-
ма участват представители
на Норвегия, Канада, Репуб-
лика Корея, Сингапур, Фин-
ландия, Дания, Швейцария,
Великобритания, Лапландия,
както и на Университета за
Арктика /международен
проект, обединяващ в един-
на мрежа университети, ко-
лежи, научноизследователс-
ки институти и други орга-
низации, работещи в сфера-
та на висшето образование
и изследователската дейност

в Арктическия регион/. Де-
ловата програма на форума
включва над 50 мероприя-
тия по различна тематика,
които ще бъдат посетени от
над 2500 делегати от 40 ре-
гиона на Русия и 15 чужди
държави. За форума е под-
готвена мащабна изложба,

на която арктическите ре-
гиони, фирми, ведомства и
институти представят пости-
жения, проекти и технологии.
Форумът се провежда с

подкрепата на Федерално-
то събрание и правителст-
вото на РФ, на профилни ми-
нистерства и ведомства.

В новогодишните празни-
ци особено популярни са пъ-
тешествията до Велики Ус-
тюг с влак, отбелязват ту-
роператорите. Но тази го-
дина самият Дядо Мраз
тръгва на пътешествие и ще
посети 36 града. "С мобил-
ната си резиденция ще мо-
га да стигна до различни
градове и села, за да могат
повече хора да почувстват
идването на Новата година.
Ще измина повече от 13 хи-
ляди километра. Пътешест-
вието ми започва на 5 де-
кември от приказния Вели-
ки Устюг и ще приключи на
13 януари 2022 г.", съобщи
самият Дядо Мраз при пред-
ставянето на фирмения влак
на Казанската гара в Мос-
ква.
Маршрутът преминава

през 31 региона, чиито ръ-
ководители са поканили при-
казната мобилна резиден-
ция на Дядо Мраз. Влакът
ще премине през Вологда,
Ярославъл, Нижни Новгород,
Перм ,  Екатеринбург,
Ижевск, Казан, Самара, Са-
ратов, Волгоград, Астрахан,
Махачкала, Гудермес, Наз-
ран, Владикавказ, Минерал-
ни Води, Ставропол, Ростов-
на-Дон, Воронеж, Москва,
Псков, Велики Новгород,
Санкт-Петербург, Петроза-
водск и други градове. В но-
вогодишната нощ влакът ще
пристигне в планинския
клъстър на Сочи Красная

поляна.
Съставът от девет праз-

нични вагона ще бъде тег-
лен от паров локомотив.
Един от вагоните е приемна
на Дядо Мраз, друг е прис-
пособен за игри, трети е
ресторант. Има сувенирна
лавка, вагон за фотосесии
и вагон за персонала. За-
едно с Дядо Мраз, разбира
се, ще бъде и Снежанка,
както и актьори, аниматори
и готвачи. Влакът ще спира
за по един ден във всеки
град, а на гарите за граж-
даните е подготвена праз-
нична програма с участие-
то на артисти.

"Тези, които си купят би-
лети, ще могат да посетят
подвижната резиденция на

Дядо Мраз - казва зам.- ге-
нералният директор на "Рос-
сийские железные дороги"
/РЖД/ Дмитрий Пегов. -
Визитата е за деца, възрас-
тни ще се допускат само с
деца от 3 до 5 години. Не
всички могат да дойдат във
Велики Устюг, затова Дядо
Мраз идва при хората. Мис-
ля, че децата ще бъдат до-
волни".
Стойността на билета е

1950 рубли. В програмата
са включени игри, на чай с
Дядо Мраз и новогодишни
подаръци. От РЖД казват,
че ако проектът се окаже
успешен, следващата годи-
на влакът на Дядо Мраз ще
стигне до градове в цялата
страна.

Дядо Мраз в мобилната си резиденция

Александър Гинзбург
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След преговорите си в
Москва президентите на Ру-
сия и Виетнам Владимир Пу-
тин и Нгуен Суан Фук изля-
зоха с декларация, в която
изложиха виждането си за
развитие на отношенията на
всеобемно стратегическо
партньорство между страни-
те до 2030 г. Документът е
публикуван на сайта на Кре-
мъл. В декларацията е от-
белязан стремежът към по-
нататъшно задълбочаване
на двустранните отношения
и извеждането им на ново
равнище.

"Отношенията на всеобем-
но стратегическо партньор-
ство между Руската феде-
рация и Социалистическа
република Виетнам се опи-
рат върху дългогодишните
традиции на дружба и вза-
имоизгодно коопериране, за-
ложени от предишните по-
коления. Те преминаха през
изпитанието на времето, не
са подложени на конюнктур-
ни колебания и са пример
за взаимноуважително сът-
рудничество, отговарящо на
коренните интереси на на-
родите на двете страни", се
подчертава в документа.
Президентите уверяват, че

укрепването и повишаване-
то на ефективността на все-
обемното стратегическо
партньорство между Русия
и Виетнам отговаря на тех-
ните дългосрочни интереси,
способстват вътрешното
развитие, повишаването на
ролята на двете държави в
региона и в света. "Русия и
Виетнам изграждат отноше-
нията си на всеобемно стра-
тегическо партньорство вър-

Русия призовава Европей-
ския съюз да се въздържа
от стъпки и декларации, ко-
ито нанасят вреда на мир-
ното урегулиране в Украй-
на, се казва в разпростра-
нен в началото на седмица-
та коментар на официалния
представител на руското Ми-
нистерство на външните ра-
боти Мария Захарова във
връзка със заявление на
официалния представител на
Европейската комисия по
въпроса за хуманитарната
подкрепа за Донбас от стра-
на на Русия.

"Призоваваме Евросъюза
още веднъж внимателно да
прочете резолюция 2202
(2015) на Съвета за сигур-
ност на ООН, одобрила мин-
ския комплекс мерки и при-
ветстваща декларацията на

Ðóñèÿ è Âèåòíàì ðàçâèâàò ñòðàòåãè÷åñêîòî
ñè ïàðòíüîðñòâî

ху основата на взаимно до-
верие, принципите за суве-
ренно равенство на държа-
вите, териториалната ця-
лост, равноправието и са-
моопределението на народи-
те, ненамеса във вътреш-
ните работи на държавите,
неизползване на сила или на
заплаха със сила, урегули-
ране на споровете с мирни
средства, както и други по-
ложения от Устава на ООН
и международното право",
се подчертава в документа.
В него се отбелязва, че

Руската федерация и Виет-
нам не влизат в съюзи и не
сключват споразумения с
трети страни с цел осъщес-
твяване на действия, нана-
сящи вреда на независимост-
та, суверенитета и терито-
риалната цялост, както и на
коренните интереси един на
друг, а развитието на рус-
ко-виетнамските отношения
не е насочено срещу която
и да е трета страна. Конс-
татира се близостта или съв-
падението на подходите на
Русия и Виетнам по повече-
то въпроси от международ-
ния или регионалния дневен
ред, изразява се мнението
да продължи взаимодействи-
ето както в двустранен, та-
ка и в многостранен формат.
Отделно в декларацията са

обозначени плановете за во-
дене на диалог на различни
равнища. Страните ще осъ-
ществяват редовен обмен на
визити на най-високо и ви-
соко равнище, срещи на
международни форуми, дру-
ги възможни контакти, ще
активизират контактите меж-
ду парламентаристите, ще

поддържат интензивни кон-
такти по линия на правител-
ствата, министерствата и ве-
домствата, регионалните ор-
гани на властта, партийните
и обществените организации,
ще поощряват разширяване-
то на младежкото взаимо-
действие.
Във връзка с това Русия и

Виетнам потвърдиха готов-
ността си да повишават ефек-
тивността от реализиране на
Споразумението за свобод-
на търговия между Евразий-
ския икономически съюз и
Виетнам за увеличаване обе-
ма на стокооборота. Страни-
те се договориха да поощря-
ват взаимните капиталовло-
жения в електроенергетика-
та, промишлеността, в доби-
ва на полезни изкопаеми, за
задълбочаване на взаимодей-
ствието в областта на топло-
енергийните комплекси, да

разширяват кооперирането
за строителство на газови
електроцентрали. След пре-
говорите президентите се до-
говориха да създават благоп-
риятни условия за разширя-
ване дейността на руските и
виетнамските нефтогазови
компании на територията на
други държави.
В декларацията е записа-

но, че Русия и Виетнам и
занапред ще увеличават сът-
рудничеството в промишле-
ността, селското и горско-
то стопанство, в кредитно-
финансовата област. В до-
кумента се говори за про-
дължаване на взаимодейст-
вието в областта на създа-
ване на електронно прави-
телство. Освен това Русия
и Виетнам поощряват акти-
визирането на преките
връзки между регионите,
включително Сибир и Да-
лечния изток на Русия.

Президентът на Виетнам Нгуен Суан Фук и руският президент
Владимир Путин

Русия и Виетнам имат намерение да укрепват взаи-
модействието между силовите ведомства и правоохра-
нителните органи на двете страни, както и в областта
на отбраната и военнотехническото сътрудничество, се
отбелязва в текста на декларацията.

"Страните ще поддържат редовни контакти по линия
на отбранителните и силовите ведомства, в това число
и на равнище ръководствата им, ще разширяват про-
филното взаимодействие, връзките в областта на под-
готовката на кадри, ще усъвършенстват работата на
кооперационните механизми и правовата база с цел
съдействие за развитието на ефективно сътрудничест-
во в сферата та отбраната и сигурността", се отбеляз-
ва в документа. Изразено е намерението да продължи
увеличаването на обмена в рамките на стратегическия
диалог в областта на отбраната, прилагането на съв-
местни усилия за повишаване активността в дейността
на руско-виетнамската междуправителствена комисия
за военнотехническо сътрудничество.
Путин и Нгуен Суан Фук уверяват, че техните страни

допълнително ще укрепват взаимодействието между апа-
рата на Съвета за сигурност на Русия и Министерство-
то на обществената сигурност на Виетнам, както и между
другите силови ведомства и правоохранителни органи
на двете страни.
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посредничеството на Русия,
Германия, Франция, както и
на Организацията за сигур-
ност и сътрудничество в Ев-
ропа", казва дипломатът.
Захарова отбелязва, че

през изминалите от начало-
то на конфликта в Украйна
години Евросъюзът невед-
нъж е демонстрирал поли-
тическа ангажираност и
пристрастност, солидаризи-
райки се с киевските влас-
ти и закривайки очи за тях-
ното нежелание да изпъл-
няват минския комплекс
мерки, да накърняват закон-
ните права и интереси на
неукраиноезичното населе-
ние на страната. "Принуде-
ни сме да констатираме, че
с такива действия Европей-
ският съюз не способства
за придвижването на поли-

тическото урегулиране в Ук-
райна", продължава тя.
Според Захарова указът

на руския президент Влади-
мир Путин от 15 ноември та-
зи година "За оказване на
хуманитарна подкрепа на на-
селението на отделни райо-
ни от Донецка и Луганска
област в Украйна" е продик-
туван от съображения за за-
щита правата на човека, от
принципите и нормите на
международното хуманитар-
но право и е приет като из-
ключение в периода до по-
литическото урегулиране на
ситуацията.

"Русия ще продължи да
оказва хуманитарна помощ
на жителите на Източна Ук-
райна, като се отчита зна-
чителният брой на живее-
щите там руски граждани",

добавя Захарова.
"Ще посоча също така, че

в съответствие с точка 11
от комплекса мерки в рам-
ките на законодателството
за особения статут Донбас
ще има право да осъщест-
вява трансгранично сътруд-
ничество с региони на Рус-
ката федерация, а централ-
ните власти, тоест Киев, са
задължени да му оказват съ-
действие в това. В този план
руските действия в никаква
степен не противоречат на
Минските споразумения, за
разлика от действията на ук-
раинските власти, а и на Ев-
ропейския съюз , който
вместо хуманитарна помощ
мисли върху изпращане от
киевските власти на пряка
военнотехническа подкрепа",
подчертава Захарова.

Вашингтон настоява, че
предстоящото през следва-
щата година отпътуване на
54 руски дипломати от САЩ
не трябвало да се разглеж-
да като прогонване или ка-
то наказателна мярка, зая-
ви на брифинг заместник-
ръководителят на пресс-
лужбата на Държавния де-
партамент Джалина Пор-
тър.

"Не смятаме, че това е про-
гонване. Това не е наказа-
телна мярка. Русия беше

Мария Захарова
лидерите на "нормандския
формат" в негова подкрепа,
както и обективно да изучи
как стоят нещата в Украйна
и да се въздържа от стъпки
и декларации в разрез с
процеса на мирно политичес-
ко урегулиране на този вът-
решноукраински конфликт с
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уведомена предварително за
това", каза Портър. Предс-
тавителят на Държавния де-
партамент твърди, че САЩ
предявявали към руските
дипломати същите изисква-
ния, каквито Русия предявя-
вала към американските.
По-рано посланикът на

Руската федерация в САЩ
Анатолий Антонов съобщи,
че 54 руски дипломати със
семействата си до средата
на следващата година ще
бъдат принудени да напус-

нат САЩ заради факта, че
американците не удължават
визите им.
Портър заяви също така,

че САЩ щели да продължат
консултациите с Русия по
визовите проблеми.

"Както Руската федерация
предоставя на нашите дип-
ломати тригодишен срок на
пребиваване в страната, та-
ка и САЩ преди около две
години предупредиха Русия,
че на нейните дипломати ще
бъде предоставен аналоги-

чен срок на пребиваване",
посочи тя. Според нея Ру-
сия и САЩ ще запълват
своите мисии с дипломати-
чески сътрудници на рота-
ционна основа. "Ще продъл-
жаваме да обсъждаме този
въпрос с Русия", посочи
представителят на Държав-
ния департамент.
САЩ смятат, че техните

изисквания за пребиваване
на руски дипломати са ана-
логични на руските изиск-
вания към американските.

Страницата подготви
Влади Владков

Заместник-ръководителят на
пресслужбата на Държавния
департамент Джалина Портър
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На 9 и 10 декември САЩ
организират във виртуален
формат "Среща за демокра-
ция" на високо равнище. Те
си присвоиха правото сами
да определят кой да вземе
участие в нея и кой - не, коя
страна е демократическа и
коя не е достойна за такъв
статут. Подобна инициатива
на американците, която явно
е в духа и манталитета на сту-
дената война, цели идеоло-
гическа конфронтация и раз-
кол в света, създава нови
разделителни линии. Тази
тенденция противоречи на
развитието на съвременния
свят. Тя няма да може да
предотврати формирането на
глобална многоцентрична ар-
хитектура, макар и да е спо-
собна да забави обективни-
те процеси. Китай и Русия ка-
тегорично отхвърлят такава
стъпка.
Мирът, развитието, спра-

ведливостта, правосъдието,
демокрацията и свободата са
общи човешки ценности. Де-
мокрацията не е изключител-
но право на дадена страна
или група държави. Тя е уни-
версално право на всички на-
роди и може да бъде реали-
зирана по различни начини.
Няма такъв модел, който да
подхожда на всички страни.
Ефективността на избрания
път зависи от това до каква
степен той съответства на ус-
ловията в дадена страна, от-
говаря на изискванията на
времето и способства за ико-
номическото развитие, соци-
алната стабилност, прогреса
и повишаване жизненото рав-
нище на хората. В крайна
сметка моделът на демокра-
ция се опира на подкрепата
на народа и се оценява, като
се отчита приносът в прог-
реса на човечеството.
Следователно, основно ме-

рило за демокрацията тряб-
ва да бъде волята на наро-
да. С други думи, въпросът
се състои в това, дали хора-
та разполагат с правото да
управляват своята страна,
отговаря ли се на техните
потребности, чувстват ли се
защитени и сигурни за свое-
то бъдеще. Ако за хората
властите се сещат само по
време на избори, а след то-
ва забравят за тях, ако слу-
шат гръмки лозунги през из-
бирателните кампании, но
после техният глас не се чу-
ва, ако ги ухажват с предиз-
борна агитация, а после ги
третират като ненужни - то-
ва няма нищо общо с демок-
рацията.
В Китай сме свидетели на

всеобхватна, цялостна соци-
алистическа демокрация. Тя
е отражение на волята на на-
рода, съответства на реал-
ностите в страната и има
пълната подкрепа на населе-
нието. В Китай хората раз-
полагат с избирателни пра-
ва и имат възможност актив-
но да участват в управлени-
ето на държавата. Те осъщес-
твяват своята власт чрез на-
родни събрания на национал-
но и други равнища. В Китай
има десет различни некому-
нистически партии, които
участват в държавното уп-
равление, а също уникална
система от институции за по-
литически консултации. По
въпросите, засягащи интере-
сите на обикновените граж-
дани, се водят широки дис-
кусии преди да се вземат
каквито и да било решения.

Държавният департамент на САЩ публикува списък
на 110 страни, чиито лидери са поканени да участват
във виртуалната лидерска "Среща за демокрация". Из-
борът на поканените е паднал върху онези държави,
които формално или на практика възприемат американ-
ския модел на хегемония в международните отношения,
при които националният интерес и суверенитет са пре-
търпели сериозна девалвация. Очевидно този показател
е достатъчен, за да получи дадената държава етикет с
надпис "демократична". Лишените от покана за виртуал-
ния събор са онези страни, които искат да запазят су-
веренитета си и не страдат от комплекс за малоцен-
ност. На тях САЩ удрят печата "автократични".

"Идеята на САЩ за свикване на лидерска "Среща за
демокрация" предизвиква множество въпроси. Защо
именно американският модел трябва да се възприема
като идеалната форма на обществено устройство?", за-
яви Сергей Лавров. Според него с инициативата се
подразбира правото на Вашингтон да диктува собстве-
ното си разбиране за демокрация и отказа да се приз-
нае суверенното право на равенство на всички държа-
ви. На тази тема е статията, написана в съавторство
от посланиците на Русия и Китай в САЩ - Анатолий
Антонов и Цин Ган, публикувана в американското сп.
National Interest.
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Едни или други мерки може
да се въведат само при на-
личието на консенсус с изис-
кването те да отговарят на
очакванията и желанията на
хората и да служат за тяхно-
то благо. Доказано е, че все-
обхватната демокрация в Ки-
тай работи, и то много ефек-
тивно. Китай призовава към
изграждане на съдружество
за общата съдба на човечес-
твото. Като жители на "об-
щото глобално село", ние сме
длъжни да решаваме между-
народните проблеми в диа-
лог.
Русия е демократична фе-

дерална правова държава с
републиканска форма на уп-
равление. Демокрацията е
основополагащ принцип на
нейната политическа систе-
ма. Поправките в конститу-
цията, приети в резултат на
референдум през 2020 годи-
на, още повече укрепиха де-
мократичните институции в
Руската федерация. Развити-
ето на демокрацията в стра-
ната е свързано с нейната
култура и традиции. А тради-
циите на парламентаризма
имат вече над 100-годишна
история. Политическата сис-
тема на Русия се развива
постоянно и се нуждае от
стабилна и спокойна обста-
новка, осигуряваща правата
и интересите на нейния на-
род.
Демокрацията не е само

въпрос на вътрешно управ-
ление. Тя трябва да намери
отражение и в международ-
ните отношения. Истински де-
мократично правителство би
трябвало да подкрепя демок-
рацията и в международните
отношения. То не би работи-
ло в полза на хегемонията,
не би способствало за поя-
вата на разногласия в чуж-
бина, докато вътре в стра-
ната се придържа към един-
ство и демокрация. Пътят към

явно антидемократични.
Нито една страна няма

правото да мери с един ар-
шин обширния и разнообра-
зен политически пейзаж в
света. А практиката, при ко-
ято някои държави копират
една и съща политическа сис-
тема по пътя на "цветни ре-
волюции", смяна на режими-
те, или дори с прилагане на
сила, също противоречи на
международното право и е ан-
тидемократична.
Международното общуване

трябва да става в съответс-
твие с принципите на реал-
ната многостранност, в мак-
симално широк диалог, със
съвместен принос и взаимна
изгода. Усилията трябва да
се насочват към световен
ред, който включва макси-
мален брой участници, а не
да се действа по формулата
"силният има право". Стреме-
жът към превъзходство, опи-
тът винаги да заемаш пър-
вото място е проява на хеге-
монизъм и изключителност,
които също показват липса
на демокрация.
Общата сигурност и раз-

витие са главна цел на меж-
дународното общуване. Из-
ползването на идеологии за
натрапване на собствената
воля на други страни и про-
повядването на геостратеги-
ята за "абсолютна сигурност"
ще доведат до разкол и кон-
фронтация и работят срещу
демокрацията.
В момента в света има са-

мо една международна сис-

Посланици Анатолий Антонов и Цин Ган

рапването на системи на по-
литическо устройство и цен-
ности въпреки волята на дру-
ги народи. Всичко това дъл-
боко подкопава мира, сигур-
ността и стабилността както
в регионален, така и в све-
товен мащаб. Бомбардиров-
ките над Югославия, интер-
венциите в Ирак, Афганистан
и Либия, както и други "де-
мократични преобразования",
не донесоха нищо, освен вре-
да. Би трябвало страните да
се заемат със собствените
си проблеми, вместо да кри-
тикуват другите.
Не си струва някой да се

вълнува за демокрацията в
Русия и Китай. Обратно -
струва си правителствата в
някои страни да се замислят
за себе си и за това, което
става в собствения им дом.
Може ли да се нарече сво-
бода разгонването на раз-
лични демонстрации с гуме-
ни куршуми и сълзотворен
газ? Трудно може да се на-
мери нещо общо между та-
кива прояви и представата
за свобода.
Изправени пред редица

глобални предизвикателства,
държавите би трябвало, кол-
кото се може по-бързо, да
засилят координацията и сът-
рудничеството помежду си в
името на общия прогрес. То-
ва е необходимо особено
днес, когато международна-
та общност се нуждае от вза-
имодействие в борбата с
пандемията от коронавируса,
за стимулиране на икономи-

благополучието на държави-
те минава през взаимното
уважение и диалога, дори ко-
гато между тях има разми-
наване във възгледите и раз-
ногласие по определени въп-
роси.
Не трябва да се наруша-

ват суверенитетът, сигур-
ността и интересите на от-
делните страни. Намесата
във вътрешните работи на
други държави под предлог
на борба с корупцията, за
развитие на демократичес-
ките ценности или защита на
човешките права се превръ-
ща в препятствие за техния
прогрес. Размахването на
"санкционна тояга", посега-
телството срещу суверени-
тета и териториалната ця-
лост противоречат на Уста-
ва на ООН и на други фун-
даментални принципи на
международното право и са

тема, чийто фундамент е
ООН. Може да има само
един световен ред - този,
който се опира на междуна-
родното право. Възможен е
само един набор от правила
- базовите норми, регулира-
щи международните отноше-
ния, основани на целите и
принципите на Устава на
ООН. Предлагането на "све-
товен ред, изтъкан от пра-
вила", заобикалящи ООН и
международното право, и
опитите да се подменят меж-
дународните норми с посту-
латите на отделни блокове
от държави попадат в кате-
горията на ревизионизма и
са антидемократични.
През последните години на

нашата планета се водиха
доста войни, станаха много
сътресения, които бяха ре-
зултат от разпространяване-
то на "демокрация", от нат-

ческия растеж и неутрали-
зиране на трансграничните
заплахи.
Русия Китай се обръщат

към всички държави с при-
зива да се откажат да из-
ползват "дипломация, базира-
на на ценности", която задъл-
бочава разделителните линии
и провокира конфронтация.
Важно е да се придържаме
към принципите на взаимото
уважение и взаимноизгодно-
то сътрудничество в между-
народните отношения. Тряб-
ва да се стремим към хар-
монично съществуване на
страните с различни систе-
ми на обществено устройст-
во, идеология, история, кул-
тура и равнище на развитие.

(washington.mid.ru)
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Психология за всеки
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Желанието да се забогатее за една нощ
без труд, образование и саморазвитие
тегли много хора към хазартните игри.
Това явление е получило специално име -
хазарт, а съвременните информационни
технологии допринасят за комфортното
участие в него. Днес няма нищо по-лесно
от това да заложиш в офис на букмей-
кър или на лотария и да похарчиш много
пари за лотарийни билети.

"За съжаление за много хора подобни
хобита се превръщат в патологична за-
висимост - хазартна зависимост", спо-
деля предприемачът Дмитрий Давидов
в проекта си "20 идеи за развитие на
Русия", цитиран от "Российская газета".
Още през 2017 г. Световната здравна

организация посочи епидемичния харак-
тер на хазартната зависимост, цитирай-
ки цифри: в света 350 милиона души го-
дишно страдат от проблем с комара, като
разпространението на заболяването дос-
тига 5,8%. СЗО подчерта необходимост-
та от разработване на стратегия за пре-
венция и лечение на пристрастяването
към хазарта.

"Проблемът със зависимостта към ха-
зарта не подмина и нашата страна, но
досега не е получил подобаващо внима-
ние", пише Давидов на сайта си 20idei.ru.
Според предприемача на първо място
човек трябва да осъзнае, че това не е
просто лош навик или лек недостатък.
Всъщност хазартната зависимост е за-

боляване, чиято същност е в загубата на
контрол върху играта, поради развиващи
се нарушения на емоционално-волевата
сфера.  Понякога, за да се появи трайна
зависимост, е достатъчно човек да поиг-
рае в някоя хазартна игра само няколко
часа подред. Тази зависимост, разбира
се, води и до неприятни последствия като
семейни скандали, разводи, насилие, а по-
някога тласка зависимите към престъп-
ление или дори към самоубийство. И ни-
кой не е застрахован от това.
Според американската Национална асо-

циация на хазарта всеки жител на плане-
тата има 48% шанс да стане зависим от
комара.  За сравнение, вероятността чо-
век да стане алкохолик е 34%, а престъп-
ник - 6%. Ето защо зависимият от хазарт
човек има нужда от помощ - и не само на
роднини, но и на психолог, а често и на
психиатър.
По думите на предприемача Дмитрий Да-

видов в Русия този проблем все още е
игнориран. Но през последните години все
пак страната е направила голяма крачка
в областта на контрола на хазартния биз-
нес. Така през май 2021 г. бе учреден Еди-
нен регулатор на хазарта (ЕРАИ), отбеля-
за авторът на проекта "20 идеи".  Единно-
то отчитане на залаганията дава възмож-
ност за въвеждане на механизми за са-
моизключване, което пък позволява да се
установи забрана за приемане на залози
от лица, които са регистрирали желание-
то си да се оттеглят от хазарта. Но, както
показва опитът на много страни, тази мяр-
ка не е достатъчна. Според Давидов за
значително намаляване на негативните
последици от хазарта е необходимо да се
вземат превантивни мерки, като се про-
пагандират принципите на "отговорен ха-
зарт", а също да се предоставя психоло-
гическа подкрепа както на зависимите от
хазарта, така и на техните семейства.
"Формирането на системна подкрепа на
законодателно ниво ще има положителен
ефект върху благосъстоянието на нацията
като цяло", смята Давидов.

"Ðîñïîòðåáíàäçîð": Ïóøåíåòî
âëîøàâà ïðîòè÷àíåòî íà COVID-19

Èçîáðåòèõà åêñïëîçèâíà ìðåæà ñðåùó äðîíîâå

Ïîëîæèõà îñíîâè çà èíîâàòèâåí ðåàêòîð

Êúì Òóðöèÿ ïîòåãëè êîðïóñúò íà ðåàêòîð çà ÀÅÖ "Àêêóþ"

Федералната служба
за надзор на защита
правата на потребители-
те и благосъстоянието
на човека "Роспотребна-
дзор" предупреди, че
при пушачите COVID-19
най -често протича в
тежка форма, съобщи
"Российская газета".

"Според наличните
данни вирусът уврежда
белодробната функция,
която при пушачите не
е в перфектно състоя-
ние. Поради тази причи-
на за организма на пу-
шача е по-трудно да се
бори с респираторни за-
болявания", гласи съоб-
щението на "Роспотреб-
надзор", публикувано на
сайта на ведомството.
Нещо повече - пушене-

то увеличава риска от за-
разяване с вируса през
устата.
В допълнение към ни-

котина, тютюневият дим
съдържа радиоактивен
полоний, арсен, олово,
бисмут, амоняк и орга-
нични киселини. Експер-
тите предупреждават, че
не бива да се подвеж-
даме от погрешното
схващане, че филтрите
служат за защита сре-

щу вредните вещества.
"Ако абсорберите и

филтрите осигуряваха
пълна защита срещу
вредните вещества, то-
гава те биха абсорбира-
ли и самия никотин, в та-
къв случай ефектът от
тютюнопушенето нямаше
да се усеща", се казва
още в съобщението.
Само по себе си тю-

тюнопушенето може да
доведе до смъртоносни
заболявания като пнев-
мония, емфизем и рак
на белите дробове. Пу-
шенето предизвиква
84% смъртни случаи от
белодробен рак и 83%
хронично обструктивно
заболяване на белите
дробове (ХОББ). Това е
инвалидизиращо забо-

ляване, при което хора-
та имат затруднено ди-
шане, основно поради
стесняване на дихател-
ните пътища:  задух при
активно физическо със-
тояние, упорита кашли-
ца с отделяне на храч-
ки, чести инфекции в да-
дения орган, които во-
дят до разрушаване на
белодробната тъкан .
Ако при всичко това чо-
векът  заболее  и  от
COVID-19, тогава състо-
янието му ще се влоши
много повече. Според
статистиката на СЗО
всяка година 5 милиона
души умират от болес-
ти, причинени от тютю-
нопушенето. Един пушач
умира на всеки 8 секун-
ди в света.

Руски военни учени
създадоха експлозивна
мрежа срещу дронове.
Тя ще се използва с най-
новата артилерийска
система "Деривация", ка-
то буквално ще разряз-
ва дроновете на две, а
освен това и ще ги ула-
вя, за да събира разуз-
навателна информация.
Инженерите от ядре-

ния център на корпора-
ция "Росатом" обявиха
разработката си през
ноември 2021 година. По
думите на разработчи-

ците отвъд океана няма
такива "режещи мрежи".
В момента учените

приключват първия про-
тотип на изделието и се

подготвят за първи тес-
тове.
Снарядът съдържа

корпус с изхвърлящи се
блокове, последователно
разположени по оста на
снаряда. Всеки от тези
блокове съдържа експ-
лозиви и метални тежес-
ти, свързани с гъвкави
режещи елементи. След
стрелба тези блокове
експлодират във възду-
ха и се разгръщат в мре-
жа, която може да раз-
рязва дронове.
По думите на Дмитрий

Литовкин, главен редак-
тор на сп. "Независим во-
енен наблюдател", това
устройство е създадено за
модерни артилерийски
системи и ще се използ-
ва за самоходната зенит-
но-артилерийска система
"Деривация", която се раз-
работва за подразделени-
ята на ПВО (система за
ПВО, проектирана да по-
разява нисколетящи само-
лети, вертолети, дронове,
както и да унищожава
бомби и ракети на малка
надморска височина).

На площадката на Си-
бирския химически ком-
бинат в Русия приключи
изливането на основите
на иновативния реактор
на бързи неутрони с оло-
вен топлоносител БРЕСТ-
ОД-300. Той ще е основа
на опитно-демонстраци-
онен енергиен комплекс
в рамките на проекта
"Пробив", съобщиха от
руската държавна кор-
порация "Росатом".
Основен строител на

реактора е "Концерн Ти-
тан-2".
Фундаментната плоча

под реактора БРЕСТ-ОД-
300, който е с размери
90х82 метра и дебелина
2,5 метра, има девет от-

делни блока. Излети са
почти 19 000 кубически
метра бетон и 4,3 хил.
тона арматура - количес-
тво, достатъчно за изг-
раждане на два осеме-
тажни блока. Фундамен-
тната плоча се намира на
ниво минус 6,4 метра. Се-
га строителите пристъп-
ват към изграждане на
контурните стени.
Както отбеляза замес-

тник генералният дирек-
тор на химическия ком-
бинат Александър Гусев,
здравината на плочата
под реактора БРЕСТ е
значително по-голяма от
предвиденото за стан-
дартните реактори.
През май 2021 година,

преди началото на пола-
гане на първия бетон,
руските експерти създа-
доха макет на фундамен-

тната плоча, върху кой-
то е тествано качество-
то на фугите между бе-
тонните блокове.

Руската държавна
корпорация "Росатом"
изпрати към Турция важ-
ни компоненти за стро-
ителството на първата
атомна централа в стра-
ната - АЕЦ "Аккую". В
Ижорските заводи бе
произведен корпусът на
реактора за втори енер-
гоблок на централата,
който ще измине над
9000 километра по мо-
ре - от Санкт Петербург
до южното крайбрежие
на Турция, съобщиха от
"Росатом".
Корпусът осигурява

херметичност на реакто-
ра по време на процеса
на експлоатация, безо-
пасно презареждане с

гориво и работа в про-
дължение на 60 години.
Дължината му е 12 мет-
ра, диаметърът - 4,5 мет-
ра, а общото тегло - 334

тона.
От "Атоменергомаш"

обявиха, че производст-
вото на резервоарите за
системата за пасивно

заливане на активната
зона за първи енергоб-
лок е на финална фаза.
Системата включва 8 ре-
зервоара, като седем са
произведени, а последни-
ят ще бъде изпратен
следващия месец.
В момента АЕЦ "Ак-

кую " е най -голямата
атомна строителна пло-
щадка в света, на която
работят 13 000 души .
Централата ще е с чети-
ри реактора ВВЕР-1200.
Първи, втори и трети
енергоблок са в процес
на изграждане, а за чет-
върти наскоро бе изда-
дено строително разре-
шение за изливане на
първия бетон.

Скоро се очаква изливането на първи бетон на площадката
на четвърти блок
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Влади Владков

Началникът на Генералния
щаб на Въоръжените сили на
Руската федерация и първи за-
местник-министър на отбрана-
та армейски генерал Валерий
Герасимов поздрави монголс-
ките воини по случай Деня на
независимостта на Монголия.

"Искам да поздравя вас и це-
лия личен състав на национал-
ните Въоръжени сили и да ви
пожелая добро здраве, щастие,
благополучие и успехи в служ-
бата за благото на отечество-
то", каза армейски генерал Ге-
расимов по време на срещата
със своя монголски колега ге-
нерал-лейтенант Довчисурен-
гийн Ганзориг, която се състоя
във вторник в Улан Батор.
Валерий Герасимов отбеляза,

че срещата на ръководителите
на Генералните щабове на две-
те страни става в годината на
столетието от създаването на
монголските Въоръжени сили и
стогодишнината от установява-
нето на руско-монголските дип-
ломатически отношения. През
вековния период на сътрудни-
чество между двата народа пре-
живяхме съвместно много, в то-
ва число отстоявахме и неза-
висимостта на държавите си на

На 29 ноември батальонът на
почетния караул на 154-ия от-
делен комендантски Преобра-
женски полк навърши 65 годи-
ни. Подразделението, което на-
ричат визитна картичка на
руските Въоръжени сили ,
участва във всички най-голе-
ми мероприятия, провеждани
от ръководството на руската
държава в Русия и в чужбина.
Посрещането и изпращането
на ръководители на чуждест-
ранни делегации, възлагането
на венци пред Вечния огън на
мемориалния комплекс "Гробът
на Незнайния воин" до Кремъл-
ската стена", военни паради в
Москва - всички тези мероп-
риятия преминават с участие-
то на преображенците.
МАКЕТЪТ НА ЛЕФОРТОВС-

КИТЕ КАЗАРМИ
Батальонът на почетния ка-

раул на 154-ти комендантски
Преображенски полк се раз-
полага в Лефортовските казар-
ми на Червенознаменната ули-
ца в Москва. Зданието е пост-
роено в края на 30-те години
на 17 век за учебния полк на
карабинерите (конни или пеши
военни стрелци). Има формата
на квадрат, всяка от страните
на който е с дължина 120 м.
Архитектурният стил е ампир.
По-късно в Лефортовските

казарми са били разполагани
картечната школа на Москов-
ската пролетарска стрелкова
дивизия, чиито випускници са
много военачалници от Втора-
та световна война, а също та-
ка Висшите курсове за коман-
дния състав на Работническо-
селската Червена армия
"Выстрел". Комендантският
полк на Московския военен ок-
ръг (бившето название на Пре-
ображенския полк) се разпо-
лага в зданието през 1956 г.

МУНДИРЪТ НА
ЛЕЙБГВАРДЕЕЦА

Преображенският полк е ед-
но от най-известните форми-
рования в руската армия. Той
е бил създаден през 1691 г.
на базата на войски, чрез ко-

Ãåðàñèìîâ ïîçäðàâè ìîíãîëñêèòå
âîèíè ñ Äåíÿ íà íåçàâèñèìîñòòà

Началникът на Генералния щаб на Въоръжените сили на Русия армейски
генерал Валерий Герасимов беше награден с монголския орден "Бойно
Червено знаме". Наградата беше връчена от президента на Монголия
Ухнагийн Хурелсух след срещата на Герасимов с военнополитическото
ръководство на страната

полетата на сраженията. "Учас-
тието през май тази година на
параден разчет от Въоръжени-
те сили на Монголия в Парада
на победата на територията на
Източния военен окръг в град
Улан Уде отдаде почит на геро-
ичните подвизи на съветския и
монголския народ в съвмест-

ната борба срещу общия враг
- фашизма. В условията от
предприеманите от западните
страни опити за пренаписване
на историята на Втората све-
товна война е важно тази дата
да се съхрани в сърцата на
младежта", подчерта заместник
ръководителят на руското во-

енно ведомство.
Срещата на началниците на Ге-

нералните щабове на руските и
монголските Въоръжени сили
премина в рамките на офици-
алното посещение на армейски
генерал Герасимов в Монголия.
По време на официалната си

визита Герасимов се срещна с
президента на Монголия Ухна-
гийн Хурелсух и министъра на
отбраната Гурседийн Сайхан-
баяр.
Русия планира да достави

авиационна техника на Въоръ-
жените сили на Монголия, а съ-
що така да помогне в модер-
низирането на летищната инф-
раструктура, заяви Герасимов
по време на срещата си с мон-
голския президент.
Той отбеляза положителните

резултати от 12-ото заседание
на съвместната работна група
за военнотехническо сътрудни-
чество, преминала през мина-
лата седмица в Санкт Петер-
бург. "Разчитаме на подкрепа
на нашите инициативи в меж-
дународната политика и има-
ме намерение да работим по
всички направления на воен-
ното и военнотехническото сът-
рудничество", каза Герасимов.

Ïðåîáðàæåíñêèÿò ïîëê - âèçèòíàòà êàðòè÷êà íà ðóñêàòà àðìèÿ

ито Петър Първи се е запоз-
навал с военната наука. По-
късно Преображенският полк
става основа на лейбгвардия-
та на Руската империя, в коя-
то войниците и офицерите е под-
бирал лично Петър Първи.
Според данни на историчес-

ката енциклопедия на руското
Министерство на отбраната
руската гвардия получава бой-
но кръщение в Северната вой-
на 1700-1721 г. В сраженията
край Нарва през 1700 г. два
гвардейски полка - Преобра-
женският и Семьоновският - в
продължение на три часа са
сдържали атаките на шведи-
те. Тяхната издръжливост спа-
сява руската армия от пълен
разгром. За този подвиг пре-
ображенците и семьоновците
са удостоени с нагръден знак
за отличие с надпис: "1700 г.
ноември 19". Гвардейци участ-
ват и в други сражения с шве-
дите : превземат Нотебург
(1702 г.), побеждават край Нар-
ва (1704 г.), отличават се в сра-
женията край Лесна и Полта-
ва (1709 г.) и др.
В продължение на дълги го-

дини гвардейците не са имали
никакви предимства в чинове-
те пред останалите войски.
След установяването в нача-

лото на 1722 г. на табели за
ранговете обаче офицерите от
гвардейските полкове получа-
ват старшинство от два чина
пред армейските.
ОФИЦЕРСКАТА САБЯ И
ОРДЕНСКАТА ЛЕНТА НА
ПОЛКОВОТО ЗНАМЕ

Тези воински реликви са пре-
дадени в Музея на Преобра-
женския полк от колекционера
от Екатеринбург Сергей Шмо-
тев през 2016 г. Според колек-
ционера лентата на бойното зна-
ме на полка преображенци са
получили по време на войната
с Наполеон за победата при
Кулма през 1813 г. Драгунска-
та сабя някога е принадлежа-
ла на полкови офицер.
Експонатите са загубени след

революцията през 1917 г. и раз-
формирането на историческия
полк през 2018 г., а много годи-
ни след това са намерени в ед-
на от частните колекции в нем-
ския Щутгарт. През 2016 г. Шмо-
тев, който успял да върне ра-
ритетите в Русия, се свързва с
командването на Преображен-
ския полк и ги предава безвъз-
мездно на полковия музей.
ПАРАДНАТА ФОРМА НА
СЪВРЕМЕННИЯ ПОЧЕТЕН

КАРАУЛ
Начело с командира на пол-

ка, преображенци в парадна
униформа, утвърдена през
2008 г., красят най-тържестве-
ните празнични мероприятия с
участието на министъра на от-
браната и първите лица в дър-
жавата. С участието на воен-
нослужещите от батальона пре-
минават и военните паради в
Москва.
Батальонът на почетния ка-

раул на 154-и отделен комен-
дантски полк е участвал в над
35 хиляди специални меропри-
ятия.
Не по-маловажна е и работа-

та на другите подразделения от
154-и отделен комендантски
полк. Според данни на Минис-
терството на отбраната група-
та за разминиране се занима-
ва с откриване, транспортира-
не и унищожаване на взривоо-
пасни предмети, а автомобил-
ната рота - с транспортиране
на военнослужещите от полка до
местата на провеждане на спе-
циалните мероприятия. Ротата
за осигуряване пък носи служ-
ба във вътрешните наряди на
полка и на контролно-пропуска-
телните пунктове на военната
автомобилна инспекция.

СЛОНОВЕ
Един от най-необичайните

стендове в музея на Преобра-
женския полк са слоновете.
Служителите в музея често чу-
ват въпроса: "Защо са тук всич-
ки тези слонове?"  Отговорът
не е сложен. Заради красива-
та строева стъпка и характер-
ния удар с краката в армейс-
ката среда преображенците от
батальона на почетния караул
често са наричани слонове. В
чест на това прозвище вече
много години наред, връщайки
се от чуждестранни пътувания,
офицерите от полка носят в Ле-
фортовските казарми фигурки
на слонове. С времето у воен-
ното ръководство възникна
идеята на организират за тях
отделен стенд.

Батальонът на почетния караул на Преображенския полк
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Събитията са посветени на
голямата дата - 225-годиш-
нината от рождението на
Александър Пушкин, която
ще се чества през 2024 г.
Но дотогава ще има доста
изяви за юбилея. Знакови
тържества, разбира се, се
организират в музея-резер-
ват "Михайловское" в Псков-
ска област. Плановете бяха
обсъдени на заседание на
Министерството на култура-
та. Особено внимание бе от-
делено на традиционния
празник на поезията, който
се провежда всяка година в
"Михайловское". Псковският
и Порховски митрополит Ти-
хон отбеляза, че това е ед-

Експозицията "Хората, ко-
ито промениха света. Съюз-
ниците във Великата побе-
да. Уинстън Чърчил" е по по-
вод 147-годишнината от рож-
дението на изтъкнатия по-
литик, журналист, писател.
Тя бе открита на 28 ноемв-
ри в павилиона "Оръжието
на подвига" в Ленинския ме-
мориал в Уляновск. "В екс-
позицията има много сним-
ки, посветени на живота и
дейността на Уинстън Лео-
нардо Спенсър Чърчил - от
най-старата запазила се не-
гова снимка до една от пос-
ледните, на която е бивши-
ят към онзи момент преми-
ер на Великобритания - каз-
ва за ТАСС  завеждащата
експозиционния отдел на Ле-

Ïåéçàæ íà Àéâàçîâñêè áå
ïðîäàäåí â Ëîíäîí çà $1,15 ìëí.
Става дума за пейзажа

на Иван Айвазовски (1817-
1900) "Генуезки кули на
Черно море".  Картината е
участвала в 120-тата из-
ложба на Айвазовски в
Императорското дружест-
во за поощряване на худо-
жеството в Санкт Петер-
бург през 1895-1896 г. Оце-
нъчната стойност в Лондон
е била 700-900 хил. фунта
($940 хил.-$1,2 млн.)
От понеделник в Лондон

се провежда "Руска седми-
ца", която традиционно се
организира два пъти в го-
дината - май-юни и ноемв-
ри-декември. Освен Chris-
tie's, търгове на картини и предмети на декоративно-при-
ложното изкуство организират и аукционните къщи
Sotheby's, MacDougall's и Bonhams. Очаква се печалбите
им да достигнат до няколко десетки милиона долара.
Над предварително обявената оценка бяха закупени и

картината на Константин Коровин "В градината", подборка
от пет картини от азиатската експедиция на Николай Рьо-
рих. Общата печалба достигна 3,2 млн. фунта ($4,3 млн.).
На търговете на предмети на декоративно-приложното из-

куство на колекционерите са предложени редица изключи-
телни предмети на фирмата Фаберже, включително и много
рядката мишка от ахат, украсена със сребро, злато и сапфи-
ри. Освен това аукционната къща реализира и колекция на
фирмата Фаберже от 86 предмета, събрана от британския
бизнесмен Хари Улф на обща оценъчна стойност 2,2-3,2 млн.
фунта ($3-4,3 млн.) Предметите са различни - от каменни
фигурки и рамки за снимки до керамични изделия и бижуте-
рия. В търга за декоративно-приложно изкуство се откроя-
ват и скъпоценности, принадлежали на княгиня Мария Пав-
ловна, сред които също има произведения на Фаберже.
Отделни търгове са посветени на съветското и неофици-

алното изкуство. Сред тях са произведения на Ерик Була-
тов и картини и инсталация на Иля Кабанов. Сред инте-
ресните предложения на аукционната къща MacDougall's е
писмо на императрица Екатерина II за ползата от ваксина-
ция срещу едра шарка. Посланието на две страници е пред-
ставено заедно с портрет на императрицата на Дмитрий
Левицки, а оценката на лота е евро 800 хил.-1,2 млн.

Òúðæåñòâàòà çà þáèëåÿ íà Ïóøêèí ùå çàïî÷íàò
îò "Ìèõàéëîâñêîå"

Музеят-резерват "Михайловское"

но от главните литературни
събития в културния живот
на страната, посветено на
поета. Програмата традици-
онно обхваща много изяви -
рецитиране на стихове, кон-
церти, изложби, спектакли и
други. "В чест на юбилейна-
та дата трябва да започне
подготовката за провежда-
не на празничните меропри-
ятия в Псковска област.
Имаме конкретни предложе-
ния, за да може това наис-
тина голямо и важно съби-
тие да зазвучи по новому",
каза митрополит Тихон.
Предвижда се към учас-

тие в поетичния празник да
бъде привлечен режисьорът

Вячеслав Игнатиев и предс-
тавители на Литературния
институт "М. Горки", включи-
телно ректора Алексей Вар-
ламов и писателката проф.
Олеся Николаева. "Трябва да
поканим екип от съмишле-
ници, който да се заеме с
подбора на мероприятията и
тяхната организация в Псков
и в "Михайловское".

"Дните на Пушкинската
поезия и руската култура ще
се проведат преди юбилей-
ната дата и ще изпреварят
всички събития за юбилей-
ната година", подчерта ми-
нистърът на културата на
РФ Олга Любимова. Тя съ-
общи, че в чест на 225-го-
дишнината от рождението на
Пушкин са планирани много
събития и предстои сериоз-
на работа.

Â Óëÿíîâñê ïîñâåòèõà èçëîæáà íà Óèíñòúí ×úð÷èë
нинския мемориал Елена
Горбунова. - Освен това има
и лични документи предос-
тавени ни от Великобрита-
ния, например първият ав-
тограф, който Чърчил дава,
когато е на седем години".
Горбунова уточнява, че из-

ложбата е подготвена съв-
местно с музея-бункер "Во-
енната стая на Уинстън Чър-
чил" в Лондон. Партньор е
и Руският архив на социал-
но-политическата история,
който е предоставил доку-
менти, посветени на дей-
ността на "голямата тройка"
на антихитлеристката коали-
ция в годините на Втората
световна война.

"В изложбата са предста-
вени лични снимки на Чър-

чил, както и книга, за която
той получава "Нобелова наг-
рада" - шесттиомното изда-
ние на "Втората световна".
Книгата е в открит достъп
и всеки може да я разлис-
ти, да почете в превод на
руски език", добавя Горбу-
нова.
По думите на старши на-

учния сътрудник на Ленинс-
кия мемориал Валерий Пер-
филов, Чърчил е оставил ог-
ромно литературно наслед-
ство, много художествени
произведения. "През 1963 г.
той е конкурент на Хемингу-
ей - и двамата са били но-
минирани за Нобелова наг-
рада и Чърчил побеждава.
Като военен кореспондент
той пише книги, които ста-

ват бестселъри, статиите му
се четат в цяла Великобри-
тания. Това му носи голяма
популярност. На 26 години

той е вече депутат, а на 29
става най-младият министър
във Великобритания", каза
Перфилов.

Âèêòîð Áóò ñòàíà õóäîæíèê â çàòâîðà íà ÑÀÙ

Уинстън Чърчил на младини и като премиер

"Äèïëîìàöèÿ íà äðóæáàòà" ñúáðà äåöà îò Ðóñèÿ è Êèòàé

"Тибетски лама" на Николай Рьорих
бе продадена за 231,2 хил. фунта

През последните години десетки руски
граждани са арестувани по искане на САЩ
в трети страни, екстрадирани са в Амери-
ка и по различни обвинения са осъдени на
продължителен затвор. Как се справят те
със ситуацията, откъде черпят душевни си-
ли, за да преживеят несгодите и да доча-
кат завръщането си в родината? За това
разказва откриващата се на 6 ноември
изложба на първия арестуван и осъден в
САЩ на 25 години затвор предприемач Вик-
тор Бут. Уникалната изложба е подредена
в Обществената палата на РФ.
По думите на съпругата на Виктор Ала

Бут на изложбата ще бъдат представени
неизвестни на широката публика рисунки
на бизнесмена, направени с молив, хими-
калка, пастел, с восъчни тебешири и мас-
лени бои. Някои от рисунките са публику-
вани в излязлата през миналата година
книга-журналистическо разследване "Вик-
тор Бут. Истинската история на  "оръжей-
ния барон".

"Скици на затворнически килии, в които
е бил Бут, автопортрети, пейзажи, изоб-
ражения на животни и известни персона-
жи от съветското кино - всички те ще бъ-
дат представени на изложбата - казва Ала
Бут. - По думите на Виктор, когато рису-
вал хора, сякаш общувал с тях. Това го
отвличало от затворническото всекидне-
вие и много му помагало. За него рисува-
нето е художествена медитация".
Бут беше арестуван по искане на САЩ

през 2008 г. в Банкок и екстрадиран в Ню
Йорк. Той отказва да се признае за вино-
вен в заговор срещу САЩ и не приема
предложената му от следствието сделка. В
затвора, дори в килиите, където бил сам,
Бут не само не губи душевното си равнове-
сие, но и започва собствено саморазви-
тие. Така след като прави първите в живо-
та си  скици, с течение на времето той
самостоятелно се запознава с теорията на
академичния рисунък, с учебници по худо-
жествена перспектива и сега е затворни-
чески художник. Именно с тези рисунки ще
се запознаят посетителите на изложбата в
Обществената палата.

Рисунка на Виктор Бут (цветен молив, пастел),
САЩ, щат Илиноис, затвор Мерион, 2015-2016 г.

           Снимка от личния архив на Ала Бут

Фестивалът "Дипломация на
дружбата" обедини почти 15
хил. деца от Русия и Китай. Във
формат на телевизионен мост
между двете страни той се про-
вежда от Международния цен-
тър по образование "Интердом
Е. Д. Стасова" (бившият Интер-
национален детски дом в Ива-
ново) с подкрепата на Минис-

терството на просветата на РФ.
Повече от 1500 руски учени-

ци от 1-ви до 11-и клас и почти
13 000 участници от Китай бяха
подали заявки за конкурса, из-
пълнени в различни жанрове -
рисунки, комикси, снимки, виде-
оклипове, анимация. Жури опре-
дели 50-те най-добри от всяка
страна. Те ще бъдат наградени с

дипломи на победители.
По време на телемоста бе за-

ложена "капсула на времето" с
обръщение към децата на 2049
година - именно тогава ще бъде
отбелязан стогодишният юбилей
на дипломатическите отношения
между Русия и Китай. Капсула-
та ще се съхранява в музея на
"Интердом Е. Д. Стасова".

($310 хиляди)


